

一类时滞非线性系统的自适应模糊控制

朱清(1), 张天平(1), 费树岷(2), 李涛(2)

(1)扬州大学信息工程学院, 扬州 225009; (2)东南大学自动化学院, 南京 210096.

收稿日期 2008-1-4 修回日期 2008-8-4 网络版发布日期 2009-5-15 接受日期

摘要 对于一类SISO输入时滞已知, 状态时滞不确定但有上界的能采用后推设计方法的非线性系统提出一种基于后推设计、自适应模糊控制和滑模控制的控制方案. 通过状态变换, 把输入时滞系统转化为无输入时滞的系统. 用模糊系统来估计系统的未知连续函数, 对转化后的新系统设计自适应滑模控制器, 使得新系统的状态有界, 通过递推证得原系统的状态半全局一致有界.

关键词 [输入时滞](#), [后推设计](#), [模糊控制](#), [自适应控制](#), [滑模控制](#).

分类号 [93C42](#)

Adaptive Fuzzy Control for a Class of Delayed Nonlinear Systems

ZHU Qing(1), ZHANG Tianping(1), FEI Shumin(2), LI Tao(2)

(1)School of Automation, Southeast University, Nanjing 210096; College of Information Engineering, Yangzhou University, Yangzhou 225009; (2)School of Automation, Southeast University, Nanjing 210096.

Abstract A control scheme combined with backstepping, fuzzy logic, adaptive control and sliding model control is proposed for the stabilization of a class of backstepping structure SISO nonlinear systems with known input delay and unknown bounded state delay. By using state transformation, the original system is converted to the system without input delay. The fuzzy logic system is employed to estimate the unknown continuous function. The state of the converted system is bounded by adaptive sliding mode controller. Finally, the original system is proved to be semi-globally uniformly ultimately bounded.

Key words [Input delay](#), [backstepping](#), [fuzzy control](#), [adaptive control](#), [sliding mode control](#).

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(359KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

相关信息

▶ 本刊中 包含“[输入时滞, 后推设计, 模糊控制, 自适应控制, 滑模控制](#).”的 [相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

- [朱清](#)
- [张天平](#)
- [费树岷](#)
- [李涛](#)